



FIRST JEWISH CONGREGATION IN CANADA WEST PREMIÈRE COMMUNAUTÉ JUIVE DU CANADA-OUEST

In 1849 the Trustees of the Toronto Hebrew Congregation purchased a site in Toronto from the Hon. John Beverley Robinson for the first Jewish cemetery west of Montreal. Regular religious services were not held in Canada West until 1856 when seventeen Jewish families from England and Continental Europe formed a congregation in Toronto. This group, after acquiring the cemetery in 1858, became known as the "Toronto Hebrew Congregation-Holy Blossom". They held services in a building on the south-east corner of Yonge and Richmond Streets until the construction of their first synagogue in 1876 at 25 Richmond Street East. In 1897 they moved to 115 Bond Street and in 1938 to the present site.

En 1849, les curateurs de la communauté hébraïque de Toronto achètent à l'honorable John Beverley Robinson un lieu sis à Toronto pour établir le premier cimetière juif à l'ouest de Montréal. Dans le Canada-Ouest, les offices ne sont célébrés régulièrement qu'à partir de 1856. C'est cette année-là que dix-sept familles venant d'Angleterre et d'Europe continentale créent, à Toronto, une communauté qui achète le cimetière en 1858 et devient la «Toronto Hebrew Congregation - Holy Blossom». Les offices ont alors lieu dans un bâtiment à l'angle sud-est des rues Yonge et Richmond jusqu'à la construction, en 1876, de la première synagogue au 25 de la rue Richmond est. En 1897, la communauté se fixe 115 rue Bond puis, en 1938, ici même.

Ontario Heritage Foundation, an agency of the Government of Ontario
Fondation du patrimoine ontarien, organisme du gouvernement de l'Ontario